



The Honourable Ahmed Hussen
Minister of Children, Families and Social Development.
House of Commons
Ottawa, Ontario
K1A 0A6

Dear Minister Hussen,

On behalf of the Canadian Association of Social Workers (CASW), I would like to extend our sincere congratulations on your re-election and recent appointment as Minister of Children, Families and Social Development.

As background for you, since 1926, CASW has been the national association voice for the social work in Canada with the dual mission of strengthening the profession and advancing issues of social justice. In relation to our mandate, CASW has strongly welcomed your government's actions toward a fairer and more equitable Canada.

For decades, CASW has advocated for a coordinated national poverty reduction strategy and this was realized with your Governments introduction and passing of Bill C-97, the Budget Implementation Act. This act legislated the first Canadian Poverty Reduction Strategy, Opportunity for All, as well as increases to the Canada Child Benefit and the Guaranteed Income Supplement. CASW also welcomed the historic legislation that enabled the National Housing Strategy that will progressively realize adequate housing in Canada as a human right.

In terms of the next great step forward in poverty reduction in Canada, CASW strongly advocates the federal exploration of a [universal basic income guarantee](#) (uBig). By providing an up-front, comprehensive investment in people, uBig is policy that would best support, children's rights, women's rights, newcomers rights, and the other numerous communities disproportionately experiencing poverty throughout Canada. CASW supports a universal basic income as it also has the potential to provide vast long-term cost savings in the areas of health care, social services, and corrections.

As well, the CASW is advocating for the adoption of a [Social Care Act for Canada](#) to support equity across the country, strengthen federal leadership, and develop mechanisms for benchmarking of outcomes. This Act would also serve as information sharing between provinces, thus enabling the development of innovative approaches to end poverty. CASW proposes the adoption of a Social Care Act for Canada with principles similar to those of the Canada Health Act to help guide the Canada Social Transfer (CST) and other social investments, making possible a national strategy with shared performance indicators.

Such an Act would help guide the provinces and territories in developing policies that best fit their unique needs, while helping the federal government better understand where dollars are being spent – and, in turn,

CASW looks forward to continuing to support your Government in the implementation of positive changes for Canada, to champion the rights of the most vulnerable and marginalized in this country. If you would like to learn more about our organization and the work we do to advance social justice in Canada, visit our website at casw-acts.ca.

Again, on behalf of the CASW federation and its over 20,000 members, I extend our sincere congratulations on your appointment as Minister of Children, Families and Social Development.

Sincerely,

A handwritten signature in black ink that reads "Jan Christianson-Wood". The signature is written in a cursive, flowing style.

Jan Christianson-Wood, MSW, RSW
President, CASW

L'honorable Ahmed Hussen 26 novembre 2019
Ministre de l'Enfance, de la Famille et du Développement social.
Chambre des communes
Ottawa (Ontario)
K1A 0A6

Monsieur le Ministre,

Au nom de l'Association canadienne des travailleuses et travailleurs sociaux (ACTS), je tiens à vous féliciter sincèrement pour votre réélection et votre nomination récente au poste de ministre de l'Enfance, de la Famille et du Développement social.

Depuis 1926, l'ACTS est la porte-parole de la profession du travail social au Canada. Sa double mission est de renforcer la profession et de faire avancer les questions de justice sociale. Comme le veut son mandat, l'ACTS a accueilli très favorablement les mesures prises par votre gouvernement pour rendre le Canada plus juste et plus équitable.

Depuis des décennies, l'ACTS milite en faveur d'une stratégie nationale de réduction de la pauvreté, ce qui s'est concrétisé par le dépôt et l'adoption par votre gouvernement du projet C-97, la *Loi d'exécution du budget*. Cette loi a établi la première Stratégie canadienne de réduction de la pauvreté, Opportunité pour tous, ainsi que l'augmentation de l'Allocation canadienne pour enfants et du Supplément de revenu garanti. L'ACTS s'est également félicitée de la loi historique qui a permis l'adoption de la Stratégie nationale sur le logement, laquelle fera progressivement du logement convenable au Canada un droit de la personne.

En ce qui concerne le prochain grand pas en avant dans la réduction de la pauvreté au Canada, l'ACTS préconise fortement l'exploration par le gouvernement fédéral d'une garantie de revenu de base universel (GRBu). En investissant dans les personnes, la GRBu est la politique qui soutiendrait le mieux les droits des enfants, des femmes, des nouveaux arrivants et des nombreuses autres communautés, partout au Canada, qui sont affectées de façon disproportionnée par la pauvreté. L'ACTS est en faveur d'un revenu de base universel, car celui-ci a aussi le potentiel de rapporter d'importantes économies à long terme dans les domaines des soins de santé, des services sociaux et des services correctionnels.

De plus, l'ACTS préconise l'adoption d'une [*Loi sur l'action sociale*](#) pour appuyer l'équité partout au pays, renforcer le leadership fédéral et élaborer des mécanismes pour évaluer les résultats. Cette loi établirait également un échange d'information entre les provinces, ce qui permettrait l'élaboration d'approches novatrices pour mettre fin à la pauvreté. L'ACTS propose que cette *Loi sur l'action sociale* repose sur des principes semblables à ceux de la *Loi canadienne sur la santé* pour guider le Transfert canadien en matière de programmes sociaux (TCPS) et d'autres investissements sociaux, rendant possible une stratégie nationale avec indicateurs de rendement partagés.

Une telle loi aiderait les provinces et les territoires à élaborer les politiques qui répondent le mieux à leurs besoins particuliers, tout en aidant le gouvernement fédéral à mieux comprendre où l'argent est dépensé et, par conséquent, où des investissements plus ciblés pourraient être nécessaires.

L'ACTS se réjouit à la perspective de continuer à appuyer votre gouvernement dans la mise en œuvre de changements positifs pour le Canada, afin de défendre les droits des personnes les plus vulnérables et marginalisées de ce pays. Si vous désirez en apprendre davantage sur notre organisme et sur le travail que nous accomplissons pour promouvoir la justice sociale au Canada, visitez notre site Web à casw-acts.ca.

Encore une fois, au nom de la fédération de l'ACTS et de ses quelque 20 000 membres, je vous félicite sincèrement de votre nomination au poste de ministre de l'Enfance, de la Famille et du Développement social.

Cordialement,

A handwritten signature in black ink that reads "Jan Christianson-Wood". The signature is written in a cursive, flowing style.

Jan Christianson-Wood, M. Serv. Soc., TSI
Présidente de l'ACTS